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Mikor lesz kisebbségi törvény?
Aurescu a Krónika kérdésére kitérő választ adott a jogszabály elfogadásának időpontjáról
• Mindig vannak za-
varkeltők, de fenntart-
juk a magyar-román 
stratégiai partnersé-
get – ezt emelte ki 
egyfajta fő üzenetként 
Szijjártó Péter magyar 
külgazdasági és kül-
ügyminiszter a román 
kollégájával folytatott 
budapesti tárgyalásait 
követő tegnapi sajtó-
tájékoztatón. Bogdan 
Aurescu kitérő választ 
adott a kisebbségi 
törvény elfogadásának 
időpontját illetően.

PATA K Y I S T VÁ N

A parlamenttől, a törvény-
hozói munka dinamikájá-
tól függ, hogy mikor kerül 

napirendre a kisebbségi törvény 
Romániában – jelentette ki a Kró-

nika kérdésére válaszolva 
Bogdan Aurescu román kül-
ügyminiszter a Szijjártó Pé-
terrel tartott közös sajtótájé-
koztatóján. Felvetésünkre, 
miszerint a hosszú évek óta 

halogatott jogszabály a kor-
mányprogram része, a bukaresti 
diplomácia vezetője megerősítette: 
megvalósítandó célként tekintenek 
a törvény elfogadására.

Azt is megkérdeztük Aurescutól, 
hogy mi a román kormány álláspont-
ja a Magyarországnak járó európai 
uniós pénzek blokkolásáról szóló 
tárgyalásokról, a várható döntésről. 
A külügyi tárca vezetője elmondta: 
Románia mindig bátorította az Euró-
pai Bizottság (EB) és Magyarország 
közötti együttműködést, amelyek a 
legjobb megoldásokat eredménye-
zik. „Biztos vagyok abban, hogy 
olyan megoldás születik, amely az 
EB elvárásainak is eleget tesz, illetve 
melynek révén Magyarország is meg-
kaphatja az uniós pénzeket” – fogal-
mazott Bogdan Aurescu.

Szijjártó Pétertől azt kérdeztük 
a tegnapi sajtótájékoztatón: milyen 
esélyt lát Románia schengeni csat-
lakozására, miután holland, de 
újabban svéd részről is elutasításra 
hajló véleményeket hallhattunk. A 
magyar külgazdasági és külügy-

miniszter arra emlékeztetett, hogy 
az övezet bővítésének egyértelmű 
feltétele a határvédelem hatékony 
biztosítása. Hozzátette, nem ideo-
lógiai, politikai, érzelmi kérdésről 
van szó. „A magyar–román határon 
nincs migrációs nyomás, ami azt 
jelenti, a románok máshol hatéko-
nyan védik határaikat. A magyar 
és a román határőrség, rendőrség 
közötti együttműködés kiváló. 
Ezekből a tényekből tudunk kiin-
dulni, amelyek arról szólnak, hogy 
Románia teljesíti a schengeni elvá-
rásokat. Csak bízom benne, hogy a 
valós teljesítmény alapján születik 
döntés” – válaszolta a Krónika kér-
désére Szijjártó Péter.

A budapesti sajtótájékoztatón 
a magyar külgazdasági és külügyi 
tárca vezetője kiemelte: a gazdasági 
recesszió elkerülése, az energiabiz-
tonság megteremtése és a beván-

dorlóáradat kezelése terén is nagy 
segítséget jelent a stratégiai partner-
ség Romániával, Magyarország ezért 
érdekelt annak fenntartásában.

A találkozó apropója

Egyébként éppen húsz éve írták alá 
a két ország stratégiai partnerségé-
ről szóló megállapodást. „Mindig 
vannak ellenérdekeltek, mindig 
vannak zavarkeltők, akik akkora 
hangorkánt gerjesztenek, hogy úgy 
tűnik, mintha többen lennének, 
mint mi. De a helyzet az, hogy a két 
ország jelenlegi kormányainak van 
egy világos és mindenki számára 
könnyen érthető és látható célja, 
ami pedig az, hogy ezt a stratégiai 
partnerséget fenntartsuk, egészen 
egyszerűen azért, mert a két or-
szágnak és a két nemzetnek ez jó” 
– hangsúlyozta Szijjártó Péter.

A tárcavezető azt is elmondta, 
hogy a magyar kormány erőfor-
rásként tekint egymás nemzeti kö-
zösségeire a kétoldalú kapcsolatok 
szempontjából. A magyarországi 
román nemzeti kisebbség költség-
vetési támogatása hatszorosára 
nőtt 2010 óta, az ortodox egyház 
támogatása pedig hétszeresére. A 
miniszter az energiaellátás bizton-
ságáról elmondta, hogy Romániá-
nak jelentős szerepe van a földgáz-
beszerzés diverzifi kációjában, amit 
elősegít a két ország közötti inter-
konnektor kapacitásának évi 1,75 
milliárdról 2,5 milliárd köbméterre 
bővítése is. Hozzátette: hamarosan 
aláírják azt a négyoldalú megálla-
podást, amelynek eredményeként 
Magyarország Azerbajdzsánból 
Georgián (Grúzia) és Románián ke-
resztül zöld villamos energiát tud 
majd importálni.

B Í RÓ B L A N K A

V álaszolt a belügyminisztérium 
Izsák Balázs, a Székely Nemzeti 

Tanács (SZNT) elnökének beadvá-
nyára. Ebben elismerik, hogy szep-
tember 19-én a román rendőrség kö-
vette, és úgy fogalmaznak: „negatív 
események megelőzése, a közrend 
és a közbiztonság fenntartása volt a 
Hargita megyei rendőrök feladata”. 
Amint arról beszámoltunk, Izsák 
Balázs októberben tárta a nyilvá-
nosság elé, hogy szeptember 19-én a 

rendőrég autója és egy másik, jelzés 
nélküli gépkocsi követte őket, ami-
kor a makfalvi székely szekérúton 
haladtak, polgármestereket kerestek 
meg, és az ott élőkkel tanácskoztak 
Székelyföld jövőjéről. Az SZNT el-
nöke úgy értékelte, valószínűleg a 
megfélemlítés szándékával követték 
feltűnő módon, ezért tájékoztatta 
Lucian Bode belügyminisztert az 
esetről, ugyanakkor magyarázatot is 
kért a történtekre.

A válaszlevél november 2-án 
érkezett meg a belügyminisztéri-
um főfelügyelőségétől – számolt 
be keddi közleményében Izsák Ba-

lázs, aki tájékoztatásához csatolta 
a szaktárca által elküldött doku-
mentumot is. Eszerint a székely-
keresztúri rendőrök törvényesen, 
a jogszabályoknak megfelelően 
jártak el azért, hogy az SZNT által 
javasolt útvonalon „megelőzzék a 
negatív eseményeket”, biztosítsák 
a közrendet és a közbiztonságot. 

Arra is kitérnek, hogy a másik 
észlelt gépkocsi nem tartozik a 
rendőrség kötelékébe.  Izsák Ba-
lázs közölte, beadványában arra 
is rákérdezett, hogy az autonó-
miatörekvést bűnügyi jelenségnek 
minősíti-e a közrend fenntartására 
vonatkozó stratégia, de erre nem 
kapott választ. Egyébként a Romá-

nia belügyminiszteréhez címzett 
levélben több olyan eseményt is 
említenek, amely a nemzeti régi-
ókért indított európai polgári kez-
deményezés tagjainak zaklatását 
célozza. „Nyilvánvalóvá vált, hogy 
a pervesztes román állam nem 
veszi tudomásul az Euró-
pai Bíróság döntéseit, és 
más, jogállamra nem jel-
lemző eszközökhöz nyúl, 
hogy a kezdeményezőket 
a céljaiktól eltántorítsa. 
Szándékunkban áll, hogy 
erről egy részletes anyagot 
állítsunk össze, és tájékoztassuk 
erről az Európai Unió intézménye-
it” – fogalmazott közleményében 
Izsák Balázs.

Elismerte a belügyminisztérium: valóban követték Izsák Balázst
• „Negatív események megelőzése, a közrend és a köz-
biztonság fenntartása” céljával követték  szeptember 
19-én Izsák Balázst a román rendőrök – közölte az SZNT 
elnökével a bukaresti belügyminisztérium. Izsák szerint 
a román állam jogállamra nem jellemző eszközökhöz 
nyúl, hogy egyeseket eltántorítson céljaiktól.

Szeptember 19-én a rendőrség azért 

követte Izsák Balázst, hogy „megelőzzék 

a negatív eseményeket”

◂  F O R R Á S: S Z É K E LY N E M Z E T I  TA N ÁC S
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